



The Mediterranean Travel Fair

معرض البحر المتوسط

القاهرة - السياحة الإسلامية

Cairo - Islamic Tourism

The Cairo International Exhibition Centre in Nasr town hosted the fifth session of the MTF from 14th to 16th of September 2004. There was a strong presence of Arab countries with representations at a high level. The European presence was limited to Mediterranean countries, such as Spain, Italy, Greece, Cyprus and Turkey. The Asian participation was limited to India, Thailand and a Chinese air company. Australia was also present. The exhibition was opened by the Prime Minister, Dr. Ahmad Nadhif and the Tourism Minister Ahmad El-Maghribi.

There were many press conferences, such as the ones by Mr. El-Maghribi and the Saudi board of tourism. There was also a symposium on the fiftieth anniversary of the formation of the International Union of Travel Writers, and there were other meetings. The exhibition was well attended by specialised visitors, journalists and people concerned with tourism. The team of Islamic Tourism magazine visited all the stands.

We meet the Syrian Deputy Minister of Tourism, Mohanad Kalash, who emphasised the continual development and building of the infrastructure in the tourism sector in his country and its various activities, such as festivals and conferences.

Mr. Jamal Abdullah Abbas, head of a Hajj and Umrah travel agency on the Saudi stand, expressed the unique services they provide and the extensive use of the internet for booking hotels anywhere in Saudi Arabia.

Despite the relative satisfaction of the participants with the exhibition, they criticised the organiser, Reeds Company, for the weak attendance of European countries and the high prices imposed on participants. ■

شهد مركز القاهرة الدولي للمؤتمرات والمعارض بمدينة نصر بالقاهرة وقائع الدورة الخامسة لمعرض البحر المتوسط في الفترة من 14 إلى 16 سبتمبر 2004. وقد اتسمت هذه الدورة بمشاركة عربية متميزة على صعيدي مشاركات الدول ورؤساء الوفود. وكذلك شاركت الدول الأوربية المطلة على حوض البحر المتوسط مثل أسبانيا وإيطاليا واليونان وقبرص وتركيا. أما المشاركة الآسيوية فقد انحصرت في أجنحة الهند وتايلاند مع مشاركة محدودة من إحدى شركات الطيران الصينية. علاوة على أستراليا. وكانت الدولة المضيقة. مصر. هي صاحبة نصيب الأسد في المشاركة بأعداد كبيرة من الأجنحة. وافتتح المعرض من قبل الدكتور أحمد نظيف رئيس وزراء مصر يصاحبه أحمد المغربي وزير السياحة.

وقد عقد العديد من المؤتمرات الصحفية والندوات على هامش المعرض. منها مؤتمر صحفي لأحمد المغربي وزير السياحة المصري. تبعته ندوة اللجنة العليا للسياحة بالملكة العربية السعودية. كما عقدت ندوة بمناسبة مرور خمسين عاماً على تأسيس الاتحاد الدولي للكتاب السياحيين. وندوات أخرى. وقد شهدت أروقة المعرض والندوات إقبالاً هائلاً من الزائرين المتخصصين والإعلاميين وعشاق السياحة. وقام وفد مجلة السياحة الإسلامية المشارك بالمعرض بزيارة جميع الأجنحة المشاركة بالمعرض دون استثناء.

وفي لقاء مع مهندس كلش معاون وزير السياحة السوري أكد كلش على استمرار مسيرة التوجه في السياحة السورية التي تبعد كل جديد يوماً بعد يوم من مهرجانات إلى مؤتمرات إلى تشييد المنشآت السياحية الجديدة التي تتميز بأعلى مستويات الجودة والخدمة ذات المستوى الرفيع الذي يليق بحضارة سورية وزوارها من عشاق السياحة.

وبالجناح السعودي تحدث جمال عبد الله عباس المدير العام لشركة المناسك للسياحة والعمرة عن تفرد شركته باستخدام الشبكة العنكبوتية للقيام بالحجز عن طريقها وتأكيد فوراً بأي فندق داخل السعودية.

ورغم رضا المشاركين النسبي عما أسفرت عن فعاليات المعرض. إلا أنهم انتقدوا ضعف تسويق شركة ريد البريطانية المنظمة للمعرض بشأن مشاركات الدول الأوربية القليلة. وكذلك ارتفاع كلفة المشاركة بالمعرض. ■